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Side 2af 2

Spørgsmål
Vil ministeren komme med en vurdering af, hvor stor økonomisk gennemstrømning der 
er via kommanditselskaber placeret i Danmark, og hvad Danmark økonomisk set får ud 
af denne gennemstrømning?

Svar
Nationalbanken offentliggør i sin statistikbank løbende tal for de direkte investeringer ind 
og ud af Danmark, herunder omfanget af gennemløbsinvesteringer. Ifølge denne statistik 
udgjorde de indgående direkte gennemløbsinvesteringer til Danmark ca. 60,7 mia. kr. i 
2012, mens de udgående direkte gennemløbsinvesteringer fra Danmark udgjorde 66,0 
mia. kr.  

Statistikken er forbundet med betydelig usikkerhed, hvilket bl.a. fremgår af den relativt 
store forskel mellem de indgående og udgående gennemløbsinvesteringer. 

Det er ikke muligt at få oplyst, hvor stor en andel af denne gennemstrømning, der sker 
via kommanditselskaber. 

Udover at løfte aktivitetsniveauet i den finansielle sektor marginalt, vurderes gennemløbs-
investeringer ikke direkte at bidrage til Danmarks økonomi. Gennemløbsinvesteringer må 
dog formodes at være uundgåelige, hvis de globale finansmarkeder skal fungere effektivt 
og smidigt.


